



---

# រដ្ឋបាលបោះឆ្នោតនិងការស្នងមតិ បោះឆ្នោតឆ្នាំ ២០២០ របាយការណ៍ពេញលេញ

---

របាយការណ៍ពី  
គណៈកម្មការជំនួយការបោះឆ្នោតសហរដ្ឋអាមេរិក  
ទៅកាន់សភានីតិការទី ១១៧







# សេចក្តីសង្ខេបប្រតិបត្តិ

ចាប់តាំងពីឆ្នាំ ២០០៤ គណៈកម្មការជំនួយការបោះឆ្នោតសហរដ្ឋអាមេរិក (EAC) បានធ្វើការស្ទង់មតិរដ្ឋបាលបោះឆ្នោតនិងការបោះឆ្នោត (EAVS) បន្ទាប់ពីការបោះឆ្នោត សហព័ន្ធទូទៅ។ EAVS សួររដ្ឋទាំង ៥០ របស់សហរដ្ឋអាមេរិក, District of Columbia និងទឹកដីអាមេរិកទាំង ៥ - American Samoa, Guam, the Northern Mariana Islands, Puerto Rico, និង U.S. Virgin Islands - ដើម្បីផ្តល់ទិន្នន័យអំពីរបៀបបោះឆ្នោតរបស់ជនជាតិអាមេរិក និងរបៀបដែលការបោះឆ្នោតត្រូវបានគ្រប់គ្រង។ ចាប់តាំងពីឆ្នាំ ២០០៨ គម្រោងនេះបានរួមបញ្ចូលការស្ទង់មតិដាច់ដោយឡែកមួយ គឺការស្ទង់មតិគោលនយោបាយ ការគ្រប់គ្រងការបោះឆ្នោត (ការស្ទង់មតិគោលនយោបាយ) ដែលប្រមូលព័ត៌មានអំពីច្បាប់ គោលនយោបាយ និងការអនុវត្តការបោះឆ្នោតរបស់រដ្ឋ។

EAVS ផ្តល់នូវប្រភពដ៏ទូលំទូលាយបំផុតនៃទិន្នន័យកម្រិតយុត្តាធិការរបស់រដ្ឋ និងមូលដ្ឋានអំពីរដ្ឋបាលបោះឆ្នោតនៅសហរដ្ឋអាមេរិក។ ទិន្នន័យទាំងនេះដើរតួយ៉ាងសំខាន់ក្នុងការជួយដល់មន្ត្រីជាប់ឆ្នោត អ្នករៀបចំគោលនយោបាយ និងអ្នកពាក់ព័ន្ធចទៃទៀតនៃការបោះឆ្នោតកំណត់ពិនិត្យការប្រមើលមើល និងឆ្លើយតបទៅនឹងការផ្លាស់ប្តូរការប្រកួតប្រជែងការបោះឆ្នោត វិនិយោគធនធានដើម្បីកែលម្អការគ្រប់គ្រងការបោះឆ្នោត និងបទពិសោធន៍អ្នកបោះឆ្នោត និងសុវត្ថិភាពហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធការបោះឆ្នោតនៅអាមេរិក។ ទិន្នន័យ EAVS អាចធ្វើឱ្យអាច ពិនិត្យមើលលទ្ធផលអំពីហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធការបោះឆ្នោតនៅសហរដ្ឋអាមេរិក និងបង្កើតការយល់ដឹងទូទៅអំពីទិដ្ឋភាពស្នូលនៃដំណើរការបោះឆ្នោតនិងបញ្ហាប្រឈមនៃការគ្រប់គ្រងដែលមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតប្រឈម។ ការស្ទង់មតិនេះ ផ្តល់ឱ្យអ្នកបង្កើតគោលនយោបាយនិងសាធារណជននូវព័ត៌មានសំខាន់ៗរៀងរាល់ពីរឆ្នាំម្តងអំពីរបៀបដែលការបោះឆ្នោតសហព័ន្ធត្រូវបានធ្វើឡើងហើយវាជួយឱ្យ EAC បំពេញនូវតម្រូវការរបាយការណ៍ដែលបានកំណត់ដោយសភា។ EAVS ក៏មានតម្លៃមិនអាចកាត់ថ្លៃបានចំពោះមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតដែលប្រើប្រាស់ទិន្នន័យ ដើម្បីគ្រប់គ្រងការត្រួតពិនិត្យការបោះឆ្នោតធ្វើការវិភាគបញ្ហានិងការធ្វើផែនការយុទ្ធសាស្ត្រនិងបង្កើតការបណ្តុះបណ្តាលនិងសម្ភារៈផ្សព្វផ្សាយ។ EAC ក៏ប្រើទិន្នន័យ EAVS ដើម្បីបង្កើតស្ថាប័នប្រមូលនិងចែកចេញព័ត៌មាន ជំរុញបេសកកម្មរបស់ទីភ្នាក់ងារនេះ និងជួយគាំទ្រដល់មន្ត្រីជាប់ឆ្នោត និងអ្នកបោះឆ្នោតឱ្យកាន់តែប្រសើរ ព្រមទាំងជូនដំណឹងដល់អ្នកតាក់តែងច្បាប់ និងអ្នកពាក់ព័ន្ធផ្ទាល់ជាតិ អំពីផលប៉ះពាល់នៃច្បាប់បោះឆ្នោតសហព័ន្ធនិងទិដ្ឋភាពប្រែប្រួលនៃការបោះឆ្នោតនៅសហរដ្ឋអាមេរិក។

ការបោះឆ្នោតទូទៅឆ្នាំ ២០២០ បានរងផលប៉ះពាល់យ៉ាងខ្លាំងដោយសារជំងឺកូវីដ ១៩ ។ ជំងឺរាតត្បាតនិងការសង្គ្រោះបន្ទាន់ផ្នែកសុខភាពសាធារណៈ តម្រូវឱ្យមានការផ្លាស់ប្តូរផ្សេងៗ ចំពោះការអនុវត្តការបោះឆ្នោតដែលមានស្រាប់ដើម្បីសម្របសម្រួលការឃ្លាតឆ្ងាយពីសង្គម និងដើម្បីបន្ថយការរីករាលដាលនៃមេរោគក្នុងចំណោមអ្នកបោះឆ្នោត កម្មករបោះឆ្នោត និងមន្ត្រីបោះឆ្នោត និងបុគ្គលិក។ ជាការឆ្លើយតប រដ្ឋជាច្រើនបានចាត់វិធានការដើម្បីពង្រីកលទ្ធភាពនៃការបោះឆ្នោតដោយផ្ទាល់នៅមុនថ្ងៃបោះឆ្នោតនិងការបោះឆ្នោតតាមសំបុត្រ។ ដោយសារតែមានរបស់ខ្លួនជារបាយការណ៍ពេញលេញនៃស្ទង់មតិដ៏ទូលំទូលាយបំផុតនៃរដ្ឋបាលបោះឆ្នោតនៅ សហរដ្ឋអាមេរិក EAVS ២០២០ គឺជាកំណត់ត្រានៃកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងដ៏អស្ចារ្យរបស់មន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតជាតិនិងអ្នកបោះឆ្នោតដើម្បីធានាថាការបោះឆ្នោតទូទៅឆ្នាំ ២០២០ ប្រព្រឹត្តទៅដោយសន្តិសុខ និងមានសុវត្ថិភាព។ ដល់ទីបញ្ចប់នេះ EAC មានសេចក្តីរីករាយស្តីពីការប្រកួតប្រជែងសភាសនីតិកាលទី ១១៧ នូវរបាយការណ៍របស់ខ្លួនស្តីពី EAVS ឆ្នាំ ២០២០ ។

របាយការណ៍នេះពិពណ៌នាលំអិតពីរបៀបដែលការបោះឆ្នោតសកលសហព័ន្ធឆ្នាំ ២០២០ ត្រូវបានគ្រប់គ្រង និងរបៀបដែលអ្នកបោះឆ្នោតបោះឆ្នោត។ ទិន្នន័យពី EAVS និងការស្ទង់មតិគោលនយោបាយរដ្ឋបាលបោះឆ្នោតដែលមានភ្ជាប់មកជាមួយ (ការស្ទង់មតិគោលនយោបាយ) បានប្រើដើម្បីផ្តល់នូវទិដ្ឋភាពទូទៅ នៃទិដ្ឋភាពនីមួយៗនៃដំណើរការបោះឆ្នោតដូចខាងក្រោម៖

- ចំនួនអ្នកបោះឆ្នោត វិធីបោះឆ្នោត ទឹកនៃបោះឆ្នោត បុគ្គលិករៀបចំការបោះឆ្នោត

វិធានបច្ចេកវិទ្យានៃការបោះឆ្នោតត្រូវបានពិពណ៌នានៅក្នុងជំពូកទី ១  
“ទិដ្ឋភាពទូទៅនៃរដ្ឋបាលបោះឆ្នោតនិងការបោះឆ្នោតក្នុងការបោះឆ្នោតទូទៅឆ្នាំ ២០២០”។

សេចក្តីសង្ខេបប្រតិបត្តិ | i



- ច្បាប់សំខាន់ៗ បទបញ្ជា វិធានគោលនយោបាយ និងនីតិវិធីសំខាន់ៗដែលគ្រប់គ្រងការបោះឆ្នោតនៅសហរដ្ឋអាមេរិកមាននៅក្នុងជំពូកទី ២ “ច្បាប់និងនីតិវិធីនៃការបោះឆ្នោតការស្ទង់មតិគោលនយោបាយ”
- ការចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតនិងការថែរក្សាបញ្ជីឈ្មោះមាននៅក្នុងជំពូកទី ៣ “ការចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោត៖ NVRA និងលើសពីនេះ” ។
- ការបោះឆ្នោតដោយបុគ្គលដែលស្ថិតនៅក្រោមច្បាប់បោះឆ្នោតអវត្តមានរបស់សមាជិកយោធា និងពលរដ្ឋក្រៅប្រទេស (UOCAVA) ត្រូវបានពិពណ៌នានៅក្នុងជំពូកទី ៤ “ការបោះឆ្នោតយោធានិងក្រៅប្រទេសនៅឆ្នាំ ២០២០៖ UOCAVA”; និង
- ជាចុងក្រោយ វិធីសាស្ត្រនៃ EAVS និងការពិពណ៌នាអំពីសំណួរស្ទង់មតិត្រូវបានពិភាក្សានៅក្នុងជំពូកទី ៥ “វិធីសាស្ត្រនិងនីតិវិធីស្ទង់មតិ”។

**លទ្ធផលនៃការបោះឆ្នោតនិងរដ្ឋបាលបោះឆ្នោត**

EAVS ២០២០ បញ្ជាក់ថាការបោះឆ្នោតទូទៅឆ្នាំ ២០២០

មានចំនួនអ្នកទៅបោះឆ្នោតខ្ពស់បំផុតនៃការបោះឆ្នោតទូទៅសហព័ន្ធដែលកត់ត្រាដោយ EAVS រហូតមកដល់បច្ចុប្បន្នដោយមានប្រជាជនចំនួន ៦៧,៧% នៃប្រជាជនស្ថិតក្នុងអាយុបោះឆ្នោត (CVAP) បានបោះឆ្នោតដែលត្រូវបានរាប់ដែលកើនឡើង ៦,៧ ភាគរយពីកម្រិតនៅឆ្នាំ ២០១៦ ។

ស្ទើរតែគ្រប់រដ្ឋទាំងអស់បានឃើញការកើនឡើងនៃចំនួនអ្នកទៅបោះឆ្នោតបើប្រៀបធៀបទៅនឹង EAVS ឆ្នាំ ២០១៦ ។ លើសពីនេះទៅទៀតប្រជាជនជាង ២០៩

លាននាក់បានចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតយ៉ាងសកម្មសម្រាប់ការបោះឆ្នោតសកលឆ្នាំ ២០២០

ដែលជាតួលេខខ្ពស់ជាងគេគ្រប់ពេលវេលា ហើយអ្នកបោះឆ្នោតជាង ១៦១

លាននាក់បានទៅបោះឆ្នោតដែលត្រូវបានរាប់ក្នុងការបោះឆ្នោតនេះ។

ការបោះឆ្នោតនេះក៏ឃើញមានការផ្លាស់ប្តូរយ៉ាងខ្លាំងទៅលើរបៀបដែលអ្នកបោះឆ្នោតបោះឆ្នោត។ នៅក្នុង EAVS ឆ្នាំ ២០១៦ អ្នកបោះឆ្នោត ៥៤,៥% បានទៅបោះឆ្នោតដោយផ្ទាល់នៅថ្ងៃបោះឆ្នោតហើយនៅក្នុង EAVS ឆ្នាំ ២០១៨ អ្នកបោះឆ្នោត ៥៨,២% បានធ្វើដូច្នោះ។ នៅឆ្នាំ ២០២០ មានតែអ្នកបោះឆ្នោត ៣០,៥% ប៉ុណ្ណោះដែលបានទៅបោះឆ្នោតដោយផ្ទាល់នៅថ្ងៃបោះឆ្នោត។

ភាគរយនៃអ្នកបោះឆ្នោតដែលបានបោះឆ្នោតតាមសំបុត្របានកើនឡើងដល់ ៤៣,១ ភាគរយនៃអ្នកបោះឆ្នោត ដែលជាការកើនឡើងជិត ២០ ភាគរយពីកម្រិតឆ្នាំ ២០១៦ ។

ការវិភាគកម្រិតយុត្តាធិការបង្ហាញថាការកើនឡើងធំបំផុតនៃអត្រាបោះឆ្នោតតាមសំបុត្របានកើតឡើងនៅក្នុង យុត្តាធិការ នៅក្នុងរដ្ឋដែលបានរៀបចំការបោះឆ្នោតតាមសំបុត្រនៅឆ្នាំ ២០២០

និងនៅក្នុងយុត្តាធិការនៅក្នុងរដ្ឋដែលបានលុបចោលតម្រូវការទាមទារមូលហេតុដើម្បីស្នើសុំសន្លឹកឆ្នោតតាមសំបុត្រ។ ទោះបីជាចំនួនសន្លឹកឆ្នោតធ្វើតាមសំបុត្រដែលបានបញ្ជូននៅឆ្នាំ ២០២០

មានចំនួនច្រើនជាងទ្វេដងនៃចំនួនដែលបានផ្ញើនៅឆ្នាំ ២០១៦ ក៏ដោយភាគរយ

នៃសន្លឹកឆ្នោតតាមការផ្ញើដែលក្រឡប់មកវិញដោយអ្នកបោះឆ្នោត ដែលត្រូវបានរាប់និងបានបដិសេធ

មិនបានផ្លាស់ប្តូរច្រើនទេនៅក្នុងប្រទេស។

រដ្ឋបានរាយការណ៍ពីមធ្យមបោះឆ្នោតសរុបចំនួន ១៣២,៥៥៦ ដែលក្នុងនោះបុគ្គលិករៀបចំការបោះឆ្នោតចំនួន ៧៧៥,១០១ នាក់ បានជួយដល់អ្នកបោះឆ្នោតដោយផ្ទាល់ និងមុនថ្ងៃបោះឆ្នោត។

ទិន្នន័យនេះក៏បង្ហាញពីការផ្លាស់ប្តូរការបែងចែកអាយុរបស់បុគ្គលិករៀបចំការបោះឆ្នោតផងដែរ

ដោយភាគរយនៃបុគ្គលិករៀបចំការបោះឆ្នោតអាយុពី ១៨ ដល់ ២៥ និង ២៦ ដល់ ៤០ កើនឡើងដល់ ៦,២% និង ១៥,០% រៀងៗខ្លួន និងភាគរយនៃបុគ្គលិករៀបចំការបោះឆ្នោតអាយុ ៦១ ដល់ ៧០ និង ៧១ និងចាស់ជាងនេះ ថយចុះមកត្រឹម ២៧,៣% និង ២០,១% រៀងគ្នា។

យុត្តាធិការក៏បានរាយការណ៍ផងដែរថាការជ្រើសរើសបុគ្គលិករៀបចំការបោះឆ្នោតមានការលំបាកក៏ចំនៅឆ្នាំ ២០២០ ជាងឆ្នាំ ២០១៦ ។ តាមយោបល់នៅក្នុងការស្ទង់មតិយុត្តាធិការជាច្រើន

បានដកស្រង់ពីការសហការនៃស្ថាប័នផ្សេងៗគ្នាក្នុងការជ្រើសរើសបុគ្គលិករបស់ពួកគេ។

យុត្តាធិការបានរាយការណ៍ថាការរកត្បាញនៃជំងឺកូវីដ ១៩

បានបង្កការលំបាកក្នុងការរកបុគ្គលិករៀបចំការបោះឆ្នោតវ័យចំណាស់ ធ្លាប់បានធ្វើយូរអង្វែង និងបណ្តាល

ឱ្យខ្វះខាតបុគ្គលិករៀបចំការបោះឆ្នោត ប៉ុន្តែកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរបស់ EAC ការិយាល័យបោះឆ្នោតរដ្ឋ

និងអង្គការដទៃទៀតនាទីចុងក្រោយ ដើម្បីលើកទឹកចិត្តបុគ្គលដែលមានសមត្ថភាព

ឱ្យបម្រើការបុគ្គលិករៀបចំការបោះឆ្នោតត្រូវបានគេលើកឡើងថាជាការជួយរួមចំណែកដល់ការលើសចំនួនបុគ្គលិករៀបចំការបោះឆ្នោតនៅតាមតំបន់មួយចំនួន។

រដ្ឋបានរាយការណ៍ថាការប្រើប្រាស់សៀវភៅអេឡិចត្រូនិកសម្រាប់ការបោះឆ្នោត (ឬសៀវភៅបោះឆ្នោតអេឡិចត្រូនិក) បានរីកលូតលាស់ចាប់តាំងពី EAVS ឆ្នាំ ២០១៨ ហើយរដ្ឋចំនួន ១៧

បានប្រើសៀវភៅបោះឆ្នោតអេឡិចត្រូនិកនៅក្នុងយុត្តាធិការរបស់ពួកគេទាំងអស់។

ម៉ាស៊ីនស្ថាននិងឧបករណ៍សម្លាប់សន្លឹកឆ្នោត (BMD) បានបន្តជាប្រភេទឧបករណ៍បោះឆ្នោតទូទៅបំផុតដែលប្រើ

និងម៉ាស៊ីនថតអេឡិចត្រូនិក (DRE)

ដែលថតដោយផ្ទាល់ដែលមិនត្រូវបានបំពាក់ជាមួយមធ្យោបាយធ្វើសវនកម្មលើក្រដាសដែលបានផ្ទៀងផ្ទាត់ដោយអ្នកបោះឆ្នោត (DRE ដោយគ្មាន VVPAT) ក៏បានបន្តធ្លាក់ចុះផងដែរ។ នៅឆ្នាំ ២០២០ មានយុត្តាធិការតែ ៣២ ប៉ុណ្ណោះនៅទូទាំងប្រទេសពីងផ្នែកតែលើម៉ាស៊ីនបោះឆ្នោតដោយគ្មានការបម្រុងទុកក្រដាសសន្លឹកឆ្នោត។

ii | សេចក្តីសង្ខេបប្រតិបត្តិ

# លទ្ធផលស្ទង់មតិគោលនយោបាយរដ្ឋបាលការបោះឆ្នោត

ដើម្បីផ្តល់បរិបទដល់ទិន្នន័យដែលរដ្ឋរាយការណ៍នៅក្នុង EAVS EAC ប្រមូលព័ត៌មានអំពីគោលនយោបាយការបោះឆ្នោតរបស់រដ្ឋ។ រដ្ឋចំនួនពីរភាគបីបានរាយការណ៍ថាមានប្រព័ន្ធចុះបញ្ជីលើចុះក្រោមរៀបចំនៅលើវេទិកាកណ្តាល ឬ mainframe(កុំព្យូទ័រមេ) ដែលត្រូវបានរក្សាដោយរដ្ឋដោយព័ត៌មានដែលផ្តល់ដោយយុត្តាធិការក្នុងតំបន់។ រដ្ឋចំនួនមួយភាគបីដែលនៅសេសសល់បានរាយការណ៍ថាមានមូលដ្ឋានទិន្នន័យពីក្រោមឡើងលើ ឬប្រព័ន្ធចម្រុះ។ ដើម្បីរក្សាការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតរបស់ពួកគេបានត្រឹមត្រូវនិងទាន់សម័យ រដ្ឋភាគច្រើនរាយការណ៍ពីការចែករំលែកព័ត៌មានជាមួយទីភ្នាក់ងារយានយន្ត អង្គការរបស់រដ្ឋាភិបាលដែលរក្សាកំណត់ត្រាមរណភាព និងភ្នាក់ងារដែលរក្សាកំណត់ត្រាឧក្រិដ្ឋកម្ម ឬពន្ធនាគារ។ ភាគរយនៃរដ្ឋផ្តល់ជូនទាំងការចុះឈ្មោះនៅថ្ងៃតែមួយ (៥១.៨%) និងការចុះឈ្មោះតាមអ៊ិនធឺណិត (៨០.៤%) បានកើនឡើងចាប់តាំងពីការស្ទង់មតិគោលនយោបាយឆ្នាំ ២០១៨ ។

ការស្ទង់មតិគោលនយោបាយក៏បានកត់ត្រាការកើនឡើងនៃគោលនយោបាយរបស់រដ្ឋដែលធ្វើឱ្យមានសុវត្ថិភាពសម្រាប់អ្នកបោះឆ្នោតក្នុងការទៅបោះឆ្នោត ឬកាត់បន្ថយការរងចាំ និងកាត់បន្ថយហ្វូងមនុស្សនៅមណ្ឌលបោះឆ្នោតដោយផ្ទាល់។ នៅឆ្នាំ ២០២០ រដ្ឋចំនួន ១៤ បានរាយការណ៍ថាមានការបោះឆ្នោតតាមសំបុត្រទាំងអស់ ដែលក្នុងនោះអ្នកបោះឆ្នោតដែលបានចុះឈ្មោះ ឬអ្នកបោះឆ្នោតដែលបានចុះឈ្មោះ បានជ្រើសរើសឆ្នោតតាមសំបុត្រទៅឱ្យ - រដ្ឋចំនួន ១០ នៃរដ្ឋទាំងនេះបានធ្វើការបោះឆ្នោតតាមសំបុត្រទាំងអស់ទូទាំងរដ្ឋ ចំណែករដ្ឋចំនួន ៤ បានធ្វើដូច្នោះតែនៅក្នុងយុត្តាធិការដែលបានជ្រើសរើសប៉ុណ្ណោះ។ នេះគឺជាការកើនឡើងពីការស្ទង់មតិគោលនយោបាយឆ្នាំ ២០១៨ ដែលបានរកឃើញថារដ្ឋចំនួន ៣ គ្រប់គ្រងការបោះឆ្នោតរបស់ពួកគេទាំងស្រុងតាមសំបុត្រ ហើយរដ្ឋចំនួន ៤ មានការបោះឆ្នោតតាមសំបុត្រទាំងអស់នៅក្នុងយុត្តាធិការក្នុងស្រុកដែលបានជ្រើសរើស។ លើសពីនេះរដ្ឋចំនួន ៦៩.៦% មិនតម្រូវឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតផ្តល់មូលហេតុដើម្បីអាចបោះឆ្នោតតាមសំបុត្រទេ (រដ្ឋចំនួន ៧ បានលុបចោលតម្រូវការមូលហេតុចាប់តាំងពីការស្ទង់មតិគោលនយោបាយឆ្នាំ ២០១៨) ហើយរដ្ឋចំនួន ៥១.៨% បានរាយការណ៍ថាមានកាលៈទេសៈខ្លះ ដែលអ្នកបោះឆ្នោតអាចទទួលបានសន្លឹកឆ្នោតតាមអេឡិចត្រូនិក។ ទោះយ៉ាងណា ការស្ទង់មតិគោលនយោបាយមិនបានប្រមូលព័ត៌មានថាតើការផ្លាស់ប្តូរគោលនយោបាយដែលបានធ្វើឡើងសម្រាប់ការបោះឆ្នោតសកលឆ្នាំ ២០២០ ជាអចិន្ត្រៃយ៍ ឬជាបណ្តោះអាសន្ន ឬថាតើការផ្លាស់ប្តូរត្រូវបានធ្វើឡើងដោយផ្ទាល់ចំពោះការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ ១៩ ឬយ៉ាងណានោះទេ។

ស្ទើរតែគ្រប់រដ្ឋទាំងអស់បានរាយការណ៍ថាប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតត្រូវតែត្រូវបានធ្វើតេស្ត និងបានបញ្ជាក់មុននឹងអនុម័ត ដោយតម្រូវការទូទៅបំផុតគឺតម្រូវការវិញ្ញាបនបត្របញ្ជាក់ថាបានធ្វើតេស្តដោយ EAC - មន្ទីរពិសោធន៍ធ្វើតេស្តប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដែលមានការទទួលស្គាល់ (VSTL) វិញ្ញាបនបត្រយោងតាម EAC - អំពីការអនុម័តគោលការណ៍ណែនាំប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតស្មុគ្រចិត្ត (VMSG) និងវិញ្ញាបនបត្ររបស់រដ្ឋ និងសហព័ន្ធ។ នៅឆ្នាំ ២០២០ ក្នុងចំណោមរដ្ឋចំនួន ៤០ ដែលបានរាយការណ៍ដោយប្រើសៀវភៅអេឡិចត្រូនិក ៥៥% ត្រូវការការធ្វើតេស្ត និងផ្តល់វិញ្ញាបនបត្របញ្ជាក់ពីលក្ខណៈរបស់រដ្ឋមុនពេលទិញសៀវភៅអេឡិចត្រូនិក។

នៅក្នុងរយៈពេលក្រោយការបោះឆ្នោត រដ្ឋចំនួន ៧៨.៦% បានរាយការណ៍ថាពួកគេត្រូវការសវនកម្មការគណនាដើម្បីផ្ទៀងផ្ទាត់ឧបករណ៍បោះឆ្នោតដែលប្រើដើម្បីរាប់សន្លឹកឆ្នោត បានដំណើរការត្រឹមត្រូវ។ ក្នុងចំណោមរដ្ឋទាំងនេះ ប្រហែលបីភាគបួនតម្រូវឱ្យមានការធ្វើសវនកម្មការគណនាតាមទម្លាប់ (ដែលពិនិត្យគំរូសំណាកសន្លឹកឆ្នោតពីភាគរយថេរនៃមណ្ឌលបោះឆ្នោត ដែលជ្រើសរើសដោយចៃដន្យឬម៉ាស៊ីនបោះឆ្នោត) ចំណែករដ្ឋប្រហែលមួយភាគប្រាំតម្រូវឱ្យមានការធ្វើសវនកម្មតារាងកំណត់ហានិភ័យ (ដែលវិធីសាស្ត្រស្ថិតិត្រូវបានប្រើដើម្បី ជ្រើសរើសទំហំគំរូសវនកម្ម) ។ រដ្ឋទាំងអស់បានរាយការណ៍ថាមានយន្តការមួយសម្រាប់ធ្វើការរាប់សន្លឹកឆ្នោតឡើងវិញ ទោះបីកាលៈទេសៈដែលការរាប់សន្លឹកឆ្នោតឡើងវិញត្រូវធ្វើឡើងដោយរដ្ឋខុសគ្នាក៏ដោយ។







## លទ្ធផលនៃច្បាប់ចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតជាតិ (NVRA)

ទិន្នន័យ EAVS ឆ្នាំ ២០២០ បង្ហាញពីអត្រាចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតសកម្មសម្រាប់ការបោះឆ្នោតទូទៅឆ្នាំ ២០២០ គឺ ៨៨.២% នៃ CVAP ដែលគំណាងឱ្យការកើនឡើង ៣.៥% ចាប់តាំងពី EAVS ឆ្នាំ ២០១៦ ។ ច្រើនជាង១០៣លាន ពាក្យសុំចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតបានដាក់ជូនក្នុងរវាងការបិទការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតទូទៅ ឆ្នាំ ២០១៨ និងការបិទការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតទូទៅ ឆ្នាំ ២០២០ ដែលគំណាងឱ្យការកើនឡើងចំនួន ៣៣.៨% នៃចំនួនពាក្យសុំចុះឈ្មោះដែលបានទទួលក្នុងរយៈពេល ការបោះឆ្នោតទូទៅសកលឆ្នាំ ២០១៦ ។ ក្នុងចំណោមពាក្យសុំចុះឈ្មោះដែលទទួលបានលទ្ធផលទៅបំផុតគឺការធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពកំណត់ត្រាចុះឈ្មោះដែលមានស្រាប់របស់អ្នកបោះឆ្នោតដែលមិនពាក់ព័ន្ធនឹងការផ្លាស់ប្តូរអាស័យដ្ឋានឆ្លងកាត់ យុត្តាធិការ។ ប្រភេទនៃការធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពនេះមានចំនួនជិតពាក់កណ្តាលនៃពាក្យសុំចុះឈ្មោះដែលបានទទួល។ ការចុះឈ្មោះថ្មីនិងត្រឹមត្រូវដែលជាលទ្ធផលនៃការបង្កើតកំណត់ត្រាចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតថ្មីនៅក្នុងដែនសមត្ថកិច្ចមានចំនួនជិតមួយភាគបីនៃពាក្យសុំដែលបានទទួល។

ដូចពីមុន នៃការធ្វើម្តងទៀតនៃ EAVS ទីភ្នាក់ងារយានយន្តរបស់រដ្ឋ មានចំណែកធំបំផុតនៃពាក្យសុំចុះឈ្មោះទាំងនេះ (៣៩.៣%) ។ ប្រភពទូទៅទី ២ នៃកម្មវិធីទាំងនេះគឺការចុះឈ្មោះតាមអ៊ិនធឺណិត ដែលមានចំនួន ២៨.២% នៃកម្មវិធី។ ការចុះឈ្មោះតាមអ៊ិនធឺណិតក៏បានក្លាយជាប្រភពចុះឈ្មោះដែលបានកើនឡើងលឿនបំផុតក្នុងចំណោមប្រភពចុះឈ្មោះណាមួយដែលតាមដានដោយ EAVS។

រដ្ឋនិងតំបន់ចំនួន ២៩ ដែលអនុញ្ញាតឱ្យចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតក្នុងថ្ងៃតែមួយ (SDR) បានរាយការណ៍ថាទទួលបានច្រើនជាង ១.៦ លាន SDR ក្នុងកំឡុងពេលបោះឆ្នោតទូទៅឆ្នាំ ២០២០ ប្រមាណជាទ្វេដងនៃចំនួនដែលទទួលបានក្នុងកំឡុង EAVS ឆ្នាំ ២០១៨។ SDR អនុញ្ញាតឱ្យបុគ្គលចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតនៅថ្ងៃតែមួយដែលពួកគេបានទៅបោះឆ្នោត។ នៅទូទាំងប្រទេស SDR បានទទួលនៅថ្ងៃបោះឆ្នោតច្រើនជាងទទួលបានក្នុងកំឡុងពេលបោះឆ្នោតមុនកាលកំណត់។

យោងតាមតម្រូវការរបស់ NVRA រដ្ឋបានរាយការណ៍ថាបានបញ្ជូនសេចក្តីជូនដំណឹងបញ្ជាក់ច្រើនជាង ២៨ លាន ហើយលុបកំណត់ត្រាចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតច្រើនជាង ១៨ លានពីបញ្ជីចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតរបស់ពួកគេ រវាងការបិទការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតទូទៅ ឆ្នាំ ២០១៨ និងការបិទការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតទូទៅ ឆ្នាំ ២០២០។ មូលហេតុទូទៅបំផុតដែលបានលើកឡើងចំពោះការលុបកំណត់ត្រាចុះឈ្មោះបោះឆ្នោត គឺការខកខានមិនបានឆ្លើយតបទៅនឹងសេចក្តីជូនដំណឹងបញ្ជាក់ និងការបោះឆ្នោតនៅក្នុងការបោះឆ្នោតសកលសហព័ន្ធចុងក្រោយពីរដែលផ្លាស់ប្តូរពីយុត្តាធិការដែលអ្នកបោះឆ្នោតបានចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតនិងការស្លាប់របស់អ្នកបោះឆ្នោត។

## លទ្ធផលនៃច្បាប់បោះឆ្នោតអវត្តមានរបស់សមាជិកយោធា និងពលរដ្ឋក្រៅប្រទេស (UOCAVA)

រដ្ឋបានរាយការណ៍ពីការបញ្ជូនច្រើនជាង ១.២ លានសន្លឹកឆ្នោតទៅឱ្យអ្នកបោះឆ្នោត UOCAVA - ប្រជាជនដែលរួមបញ្ចូលសមាជិកយោធាពីកន្លែងបោះឆ្នោត សមាជិកគ្រួសារដែលមានសិទ្ធិរបស់ពួកគេ និងពលរដ្ឋអាមេរិករស់នៅបរទេសដែលទទួលបានការការពារពិសេសក្រោមច្បាប់សហព័ន្ធ UOCAVA។ ក្នុងចំណោមសន្លឹកឆ្នោតដែលបានបញ្ជូនទាំងនោះមានច្រើនជាង ៩០០.០០០ នាក់ត្រូវបានប្រគល់ជូនដោយអ្នកបោះឆ្នោត ហើយជិត ៨៩០.០០០ នាក់ត្រូវបានរាប់នៅក្នុងការបោះឆ្នោត។

ការបន្តនិន្នាការដែលបានចាប់ផ្តើមជាមួយ EAVSឆ្នាំ ២០១៦ នៅឆ្នាំ ២០២០ ប្រជាពលរដ្ឋនៅក្រៅប្រទេស បង្កើតបានជាសមាមាត្រធំនៃប្រជាជន UOCAVA ច្រើនជាងសមាជិកសេវាកម្មឯកសណ្ឋាន និងសមាជិកគ្រួសារដែលមានសិទ្ធិទទួលបាន។ នៅឆ្នាំ ២០២០ ពលរដ្ឋនៅក្រៅប្រទេសមានចំនួន ៥៧.៤% នៃអ្នកចុះឈ្មោះបោះឆ្នោត UOCAVA



ហើយសមាជិកយោធាមានចំនួន ៤២.៣%។ រដ្ឋចំនួនបី កាលីហ្វ័រញ៉ា ផ្លរីដា និងវ៉ាស៊ីនកោន មានចំនួនច្រើនជាង ៤០% បន្តិច នៃអ្នកបោះឆ្នោត UOCAVA ដែលបានចុះឈ្មោះទូទាំងប្រទេស។

ក្នុងចំណោមអ្នកបោះឆ្នោតសមាជិកយោធា ការបញ្ជូនសំបុត្រតាមប្រៃសណីយ៍គឺជាវិធីសាស្ត្រទូទៅបំផុតដែលត្រូវបានរាយការណ៍ (មានចំនួនស្ទើរតែពាក់កណ្តាលនៃសន្លឹកឆ្នោតដែលបានបញ្ជូនទៅអ្នកបោះឆ្នោតសមាជិកយោធា) ចំណែកឯប្រជាពលរដ្ឋនៅក្រៅប្រទេស ជាទូទៅទទួលបានសន្លឹកឆ្នោតតាមរយៈអ៊ីមែល (មានចំនួន ៧០.៩% នៃសន្លឹកឆ្នោតដែលបានបញ្ជូនទៅពលរដ្ឋនៅក្រៅប្រទេស) ។

ជិត ៩៨% នៃសន្លឹកឆ្នោតរបស់ UOCAVA ដែលអ្នកបោះឆ្នោតប្រគល់មកវិញ បានរាយការណ៍ថាបានរាប់បញ្ចូល ដោយមានសន្លឹកឆ្នោតជាង ២% ប៉ុណ្ណោះដែលត្រូវបានរាយការណ៍ថាបានបដិសេធ។ នៅទូទាំងប្រទេស ច្រើនជាង ៣៣.០០០ សន្លឹកឆ្នោតអវត្តមានសរសេរចូលនៃសហព័ន្ធ (FWAB) បានរាយការណ៍ថាបានទទួល។ សំណុំបែបបទនេះអាចដាក់ជូនដោយអ្នកបោះឆ្នោត UOCAVA ជាសន្លឹកឆ្នោតបម្រុងទុកក្នុងគ្រាអាសន្ន ករណីដែលសន្លឹកឆ្នោតផ្លូវការរបស់ពួកគេ មិនបានទទួលដោយមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតក្នុងស្រុកទាន់ពេលវេលាដែលត្រូវរាប់។ FWAB បានអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកបោះឆ្នោត UOCAVA ជិត ២៤.០០០ នាក់ រាប់សន្លឹកឆ្នោតរបស់ពួកគេនៅក្នុងការបោះឆ្នោតទូទៅឆ្នាំ ២០២០ ។





របាយការណ៍នេះដោយគណៈកម្មការជំនួយការបោះឆ្នោតសហរដ្ឋអាមេរិកគឺជាលទ្ធផលនៃកិច្ចសន្យាប្រមូលនិងវិភាគទិន្នន័យសម្រាប់រដ្ឋបាលបោះឆ្នោតឆ្នាំ ២០២០ និងការស្ទង់មតិបោះឆ្នោត។ កិច្ចសន្យានេះត្រូវបានអនុវត្តដោយ Fors Marsh Group LLC ដែលជាក្រុមហ៊ុនស្រាវជ្រាវអនុវត្តនៅទីក្រុង Arlington រដ្ឋ VA ។

បោះពុម្ពខែសីហា 2021  
គណៈកម្មការជំនួយការបោះឆ្នោតសហរដ្ឋអាមេរិក  
633 3<sup>rd</sup> Street NW, Suite 200  
Washington, DC 20001  
[www.eac.gov](http://www.eac.gov)